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Sprawozdanie Rady Uczelni                                                                       

Akademii Sztuk Pięknych im. Jana Matejki w Krakowie                                               

za rok 2023 

Rada Uczelni (RU ASP) realizowała swoje obowiązki i uprawnienia w oparciu o przepisy 

ustawy Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce, a także Statutu Akademii Sztuk Pięknych im. 

Jana Matejki w Krakowie i Regulaminu Rady Uczelni ASP.  

Członkowie Rady Uczelni, powołani na lata 2021-24 przez Senat Akademii Sztuk Pięknych 

im. Jana Matejki w Krakowie uchwałą nr 44/2020 z 9 grudnia 2020 roku, działali w roku 

2023 bez zmian; są to następujące osoby: 

1. prof. dr hab. Jacek Osiewalski (przewodniczący), 

2. mgr Natalia Zarzecka, 

3. mgr Dariusz Raglewski, 

4. dr hab. Grzegorz Biliński, prof. ASP, 

5. dr Marta Bożyk, 

6. mgr Sławomir Sobczyk. 

Do Rady Uczelni weszła już w roku 2022 (z mocy ustawy) pani Weronika Chrząstowska, 

przewodnicząca samorządu studentów ASP – wybrana w grudniu 2021 roku i sprawująca 

ciągle tę funkcję. Natomiast w dniu 21 marca 2023 roku, w związku z nowym zapisem 

ustawy Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce, ustalającym uczestnictwo z głosem doradczym 

przedstawiciela organizacji związkowej w Radzie Uczelni, na zebraniu sprawozdawczo-

wyborczym NSZZ Solidarność ASP powołano prof. dr hab. Martę Lempart- Geratowską na tę 

funkcję. Zatem od II kwartału 2023 roku w posiedzeniach Rady Uczelni bierze udział osiem 

osób, w tym siedmioro członków Rady głosujących nad podejmowanymi uchwałami. 

W okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 2023 roku odbyło się kilkanaście posiedzeń i spotkań 

Rady (w trybie zdalnym lub stacjonarnym); podjęto 13 uchwał.  

16 stycznia RU ASP odbyła pierwsze posiedzenie, tym razem w siedzibie Biblioteki Głównej 

przy ul. Smoleńsk, które poświęcono działalności Biblioteki. W szczególności omówiono: 

sytuację lokalową i budżet tej jednostki rok 2023, konieczność zakupu i wdrożenia systemu 

bibliotecznego, a także realizację projektu NCBiR „Zintegrowany Program Rozwoju ASP w 

Krakowie. Przedmiotem obrad była też sytuacja finansowa Uczelni. 

19 stycznia RUASP odbyło się spotkanie Kolegium Rektorskiego ASP i Rady Uczelni, które 

było poświęcone omówieniu stopnia realizacji strategii Uczelni na lata 2021-2030. 

23 stycznia RU ASP odbyła kolejne posiedzenie (w trybie zdalnym), na którym podjęła 

Uchwałę nr 1/2023, stwierdzającą przyjęcie sprawozdania ze swej działalności w roku 2022, 

a także – po dyskusji z Kwestor ASP, panią Agnieszką Rogowską – Uchwałę nr 2/2023, z 

pozytywną opinią drugiej korekty planu rzeczowo-finansowego na rok 2022. Na tym samym 

posiedzeniu, w nawiązaniu do spotkania z Kolegium Rektorskim w dniu 19 stycznia, RU ASP 

podjęła jeszcze Uchwałę nr 3/2023 w sprawie pozytywnego zaopiniowania sprawozdania JM 

Rektora z realizacji Strategii rozwoju ASP. 
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27 stycznia podjęto Uchwałę nr 4/2023, w której Rada Uczelni wyraża uznanie i szacunek 

dla studentów, pracowników i władz ASP za zaangażowanie w pomoc uchodźcom z Ukrainy. 

31 stycznia na posiedzeniu Senatu ASP przewodniczący Rady przedstawił sprawozdanie RU 

ASP z jej działalności w roku 2022.  

W nawiązaniu do prezentacji i dyskusji na posiedzeniu 16 stycznia, 27 lutego w trybie 

zdalnym podjęto Uchwałę nr 5/2023 w sprawie nadzwyczajnych potrzeb Biblioteki Głównej 

ASP. Załącznik do Uchwały nr 5/2023 zawiera obszerne uzasadnienie przedstawionych w 

niej wniosków, dotyczących: 1) zabezpieczenia środków finansowych w roku 2024 na zakup 

nowego zintegrowanego systemu bibliotecznego–informatycznego oraz 2) zorganizowania 

pomieszczeń magazynowych dla najstarszej części zbiorów w celu zapewnienia bieżącego 

gromadzenia nowych wydawnictw. 

9 marca odbyło się spotkanie JM Rektora ASP z przewodniczącym RU ASP, poświęcone 

bieżącym kwestiom zarządzania. W części dotyczącej przedstawieniu Uchwały nr 5/2023 –  

w sprawie potrzeb Biblioteki Głównej ASP – uczestniczył dyrektor tej jednostki i członek 

RU, pan Sławomir Sobczyk. 

16 marca w trybie zdalnym podjęto Uchwałę nr 6/2023, pozytywnie opiniującą kolejną 

(trzecią) korektę planu rzeczowo-finansowego na rok 2022 – na wniosek i po uzasadnieniach 

Pani Kwestor. 

21 marca w trybie zdalnym podjęto Uchwałę nr 7/2023 z wnioskiem do Ministra Kultury i 

Dziedzictwa Narodowego o podwyższenie wynagrodzenia zasadniczego JM Rektora. Jego 

obecne wynagrodzenie zostało ustalone w 2020 roku poniżej wnioskowanego przez RU ASP 

w lipcu 2020 i pozostało na poziomie wynagrodzenia poprzedniego Rektora. 

11 kwietnia w trybie zdalnym podjęto Uchwałę nr 8/2023 z pozytywną opinią zmian w 

Statucie ASP, dotyczących Rady do spraw stopni a wynikających główne z nowelizacji 

ustawy Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce.  

24 kwietnia odbyło się posiedzenie RU ASP, z udziałem ustępującej Kwestor ASP – pani 

Agnieszki Rogowskiej, poświęcone przywitaniu w gronie Rady Uczelni przedstawicielki 

NSZZ "Solidarność" – prof. dr hab. Marty Lempart-Geratowskiej, a także omówieniu: 

sytuacji finansowej Uczelni, przygotowywania sprawozdania finansowego za rok 2022 i 

współpracy kwestury z biegłą rewident. 

16 maja, na zaproszenie JM Rektora, członkowie Rady Uczelni (Dariusz Raglewski i Jacek 

Osiewalski) uczestniczyli w przesłuchaniu kandydatek na stanowisko kwestora (w konkursie 

ogłoszonym po rezygnacji dotychczasowej Kwestor ASP). 

23 maja odbyło się zdalne posiedzenie RU ASP z udziałem JM Rektora, poświęcone dyskusji 

na temat stanu finansów Uczelni oraz zatwierdzeniu sprawozdania z wykonania planu 

rzeczowo-finansowego ASP na rok 2022 (Uchwała nr 9/2023) i zatwierdzeniu sprawozdania 

finansowego ASP za rok 2022 (Uchwała nr 10/2023). 
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28 czerwca odbyło się zdalne posiedzenie RU ASP z udziałem Kwestor ASP, pani Katarzyny 

Rówińskiej, poświęcone omówieniu finansów Uczelni i pozytywnemu zaopiniowaniu planu 

rzeczowo-finansowego na rok 2023 (Uchwała nr 11/2023). W uchwale Rada rekomenduje 

też zwrócenie się do Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego o zwiększenie finansowania 

rosnących kosztów bieżącego utrzymania Akademii. 

26 lipca, w siedzibie Biblioteki Głównej przy ul. Smoleńsk, Rada Uczelni spotkała się na 

kolejnym posiedzeniu, poświęconym prezentacji przez Dyrektora Biblioteki repozytorium 

dorobku pracowników ASP. RU ASP wyraziła swą wysoką ocenę i wielkie zainteresowanie 

dalszym rozwojem prac nad tym repozytorium, stanowiącym nie tylko nowoczesną i łatwo 

dostępną dokumentację dorobku pracowników Akademii, ale także ogromne wzbogacenie 

wizerunku Uczelni w środowisku uczelni artystycznych i szerzej – w społeczeństwie. 

 2 października Rada Uczelni uczestniczyła w uroczystym otwarciu nowej siedziby 

Wydziału Grafiki i Wydziału Architektury Wnętrz przy ul. Syrokomli 21 oraz w inauguracji 

roku akademickiego. 

12 października na zdalnym posiedzeniu Rady z udziałem Kwestor ASP, pani Katarzyny 

Rówińskiej, omówiono stan finansów Uczelni po zwiększeniu subwencji przez Ministerstwo 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego oraz pozytywnie zaopiniowano korektę planu rzeczowo-

finansowego na rok 2023, podejmując Uchwałę nr 12/2023 w tej sprawie. 

19 października na kolejnym zdalnym posiedzeniu z udziałem Kwestor ASP, Rada omawiała 

wybór biegłego rewidenta do analiz sprawozdań finansowych ASP za lata 2023 i 2024. Po 

szczegółowym rozpoznaniu ofert i wnikliwej dyskusji, podjęto 31 października w trybie 

zdalnym Uchwałę nr 13/2023, w której wskazano firmę KPW Audytor Sp. z o.o. jako firmę 

audytorską badającą sprawozdanie finansowe Uczelni za lata 2023 i 2024. 

8 listopada w siedzibie Biblioteki Głównej przy ul. Smoleńsk Rada Uczelni spotkała się na 

kolejnym posiedzeniu, poświęconym 1) repozytorium dorobku pracowników ASP i 2) roli 

RU ASP w najbliższych wyborach rektorskich. 

13 grudnia miało miejsce kolejne spotkanie Kolegium Rektorskiego ASP i Rady Uczelni, 

poświęcone głównie podsumowaniu remontu budynku przy ul. Syrokomli 21 i bieżącej jego 

eksploatacji, a także kwestiom finansowym i perspektywom rozwoju Akademii. 

Ponadto członkowie RU ASP uczestniczyli w posiedzeniach Senatu ASP, a także w wielu 

wydarzeniach artystycznych organizowanych przez Uczelnię i jej pracowników w roku 2023. 


